
Oświadczenie złożone 

przez senatora Rafała Ambrozika 

na 59. posiedzeniu Senatu 

w dniu 16 kwietnia 2018 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra rolnictwa i rozwoju wsi Krzysztofa Jurgiela 

Szanowny Panie Ministrze! 

Instytut Ogrodnictwa w Skierniewicach powstał w wyniku połączenia 2 znanych skierniewickich instytu-

tów: Instytutu Sadownictwa i Kwiaciarstwa oraz Instytutu Warzywnictwa. Obecnie to największe centrum 

naukowo-badawcze, które działa na rzecz polskich rolników od 65 lat. Przez ten okres skierniewickie instytu-

ty przyczyniły się do zmiany profilu polskiego sadownictwa, warzywnictwa, kwiaciarstwa, pszczelarstwa, 

dzięki czemu Polska stała się jednym z liderów w produkcji owoców, warzyw, grzybów, produktów pszcze-

lich w Europie i na świecie. Eksport produktów ogrodniczych pozytywnie wpływa na polski budżet, a kon-

sumpcja krajowa zapewnia utrzymanie zdrowia społeczeństwa. Przez lata skierniewickie instytuty opraco-

wywały nadal funkcjonujące technologie prowadzenia sadów, ogrodów, gospodarstw warzywnych z wyko-

rzystaniem prawidłowych technik nawożenia i nawadniania, promując przy tym ekologiczną produkcję. I 

czynią to obecnie, gdyż jest to niezbędne do utrzymania przez Polskę silnej pozycji na konkurencyjnym ryn-

ku. 

Dlatego też za wysoce niepokojące należy uznać informacje dotyczące możliwości sprzedaży instytutu 

podmiotom prywatnym, a tym samym utraty nad nim kontroli. Według zasłużonych osób ze świata nauki, z 

których część pracuje obecnie w instytucie, nie ma przyszłości dla polskiego ogrodnictwa po oddaniu pla-

cówki naukowo-badawczej prywatnemu podmiotowi. Osoby te powątpiewają także w koncepcję wejścia 

instytutu do Narodowego Instytutu Technologii.  

W związku z tym proszę o informację, jakie plany w stosunku do skierniewickiego instytutu ma minister 

rolnictwa i rozwoju wsi. Czy realizacja jednego z wymienionych wariantów jest w najbliższej przyszłości 

możliwa? 

Z poważaniem 

Rafał Ambrozik 
 


